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Common Core Curriculum
共同核心課程

Chinese, English, Quantitative Method, 
Information Technology and 
General Education

中、英、數、資訊科技
及通識教育

39%

16 Specialty in Professional 
Accountancy 
專業會計學專修科目 

Financial Reporting, Management Accounting, 
Corporate Finance, Auditing, Taxation, Company 
Law and Accounting Information System

財務匯報、管理會計、企業財務管理、審計、
稅務、公司法及會計信息系統

30%

12

3 Free Elective
自由選修

7%

Business Education 
商學教育

Financial Accounting, Management Accounting, 
Business Law, Economics, Management, 
Marketing, Financial Management, and 
Business Policy and Strategy 

財務會計、管理會計、商業法、經濟、管理、
市場學、財務管理及企業政策

24%

10

The BBA (Hons) in Professional Accountancy aims to prepare students to pursue accountancy as a profession. The 
Programme equips students with theoretical accounting knowledge and practical application skills. The curriculum 
encompasses a wide range of subject areas including �nancial reporting, management accounting, �nancial 
management, auditing, taxation, law, and accounting information system and ethics. Our graduates receive exemptions 
from various professional examinations. Our teachers coach students in professional competitions, creating a unique 
learning experience and bene�ting students in the long run. 

Graduates are open to ample opportunities to become professional accountants, business leaders and entrepreneurs and 
are highly recognised by employers. Most of our graduates work in accounting �rms and �nancial institutions, join 
management trainee programmes or pursue studies in graduate schools. 

本課程旨在為學生從事會計專業作出準備，會計理論和實務知識兼備，涵蓋廣泛的專科領域，包括財務匯報丶管理會
計丶財務管理丶審計丶稅務丶法律丶及會計信息系統和道德。畢業生可獲得本地及國際性專業會計團體專業資格考試
的豁免。我們的老師悉心指導學生參加各項專業比賽，創造獨特的學習體驗。

畢業生發展機會良多，深受顧主認同。畢業生可成為專業會計師，商業領袖和企業家。大部分剛畢業的同學加入會計
師事務所及金融機構，參加管理培訓生計劃，或於研究院繼續深造。 

PROGRAMME OVERVIEW  課程概覽

ACADEMIC STRUCTURE 課程結構 

Total 共

Modules
個單元

41



The Department of Accountancy has established strong relations with local and international professional bodies. 
Accreditation and exemption, subject to regular reaccreditation, have been obtained from the following professional bodies: 

會計學系與本地和國際性專業團體聯繫緊密，取得以下專業學會的認証及專業資格考試的豁免，並作定期覆核：

• Accounting Of�cer 會計主任 

• Assistant Accountant 助理會計師 

• Assistant Assessor 助理評稅主任 

• Audit (Assurance) Associate 審計助理

• Compliance Of�cer 合規主任 

• Management Trainee 見習行政人員 

• Tax Associate 稅務助理 

• Internal Audit Assistant

 內部審計助理

Graduates have a wide range of career options, such as: 

畢業生的就業選擇眾多，例如： 

• The Hong Kong Institute of Certi�ed Public Accountants (HKICPA) 香港會計師公會 

• The Association of Chartered Certi�ed Accountants (ACCA) 特許公認會計師公會 

• CPA Australia 澳洲會計師公會 

• The Taxation Institution of Hong Kong (TIHK) 香港稅務學會

EXAMPLES OF CAREER PATH 就業出路 

PROFESSIONAL RECOGNITION 專業認可

The exemptions a graduate could gain from the professional examinations are dependent on the accredited courses taken in the programme.
畢業生可根據在本課程內修畢的認可科目，獲得相應的專業考試試卷豁免。

Audit/Tax Associate
審計/稅務助理

Manager
經理

Senior Manager
高級經理

Director
董事

Partner
合夥人

13+
Years

11-13
Years

8-11
Years

5-8
Years

0-5
Years

Senior Associate
高級助理



• Baker Tilly Hong Kong 
 天職國際會計師事務所 

• Crowe (HK) CPA Limited 
 國富浩華(香港)會計師事務所

• Deloitte 
 德勤會計師事務所

• EY 
 安永會計師事務所

• Grant Thornton Hong Kong Limited 
 致同會計師事務所 

• Hang Seng Bank 
 恒生銀行

• HLB Hodgson Impey Cheng Limited 
 國衛會計師事務所

• HSBC 
 滙豐銀行

• Inland Revenue Department 
 稅務局

• KPMG 
 畢馬威會計師事務所

• Li, Tang, Chen & Co. 
 李湯陳會計師事務所 

• Mazars CPA Limited 
 中審眾環(香港)會計師事務所

• Moore Stephens CPA Limited 
 大華馬施雲會計師事務所 

• MTR Corporation Limited 
 港鐵公司 

• PricewaterhouseCoopers Limited 
 羅兵咸永道會計師事務所 

• RSM Hong Kong 
 羅申美會計師事務所 

• ShineWing (HK) CPA Limited 
 信永中和會計師事務所

• BDO Limited
 立信德豪會計師事務所 

STUDENT ENRICHMENT 學生培育 

Internship Programme 實習計劃 

HSUHK considers internship to be an effective learning tool for students. The on-the-job training and close supervision of 
internship projects enable students to turn their knowledge into practice, making the learning experience more rewarding 
and challenging.

恒大認為實習是十分有效的學習途徑。同學透過在職訓練及導師悉心指導，學以致用，獲取寶貴的學習經驗。 

HSUHK has established exchange partnership agreement with over 70 overseas institutions across Asia, Europe and 
North America. Students are encouraged to apply for outbound exchange to these overseas partnering institutions to 
broaden their horizons.

恒大與超過 70 間海外學府簽訂合作協議，鼓勵學生到海外交流，擴闊視野。

Furthermore, students can participate in the HSUHK Global Internship programme with internship locations covering 25 
cities in 18 countries, including Australia, Germany, Ireland, Japan, New Zealand, Singapore, the UK and the USA. 
Students will work as interns in public organisations and multinational corporations such as Bank of China (Sydney, Tokyo 
and Frankfurt Branches), KPMG (Singapore), Paci�c BMW (Los Angeles), Hong Kong Trade Development Council (Tokyo 
and Osaka), Hong Kong Economic and Trade Of�ce (Singapore and Tokyo), etc.

此外，學生可以參加恒大的全球實習計劃，實習地點覆蓋18個國家遍及25個城市，包括澳洲，德國，愛爾蘭，日本，
新西蘭，新加坡，英國，美國等。學生將在公營機構和跨國公司實習，如中國銀行(悉尼，東京和法蘭克福分行)，畢
馬威(新加坡)，寶馬太平洋(洛杉磯)，香港貿易發展局(東京和大阪)，香港經濟貿易辦事處(新加坡和東京)等。 

Key Employers (Internship and Graduate Opportunities) 

主要僱主(提供實習及畢業生就業機會) 

EXCHANGE PROGRAMME 交流計劃 



The HKICPA QP Scholarships 2023 and HKICPA Scholarships 2022/23
2023 年香港會計師公會專業資格課程獎學金及 2022/23 年度香港會計師公會獎學金

CHEUNG Sum Fung, Fanny, LAU Hoi Yiu, Sandy, SIU King Yeung, Jacky and YU Liuting, Layla were awarded the QP 
Scholarship 2023; SIU Pui Man and TSANG Lok Yiu were awarded the HKICPA Scholarship 2022/23

張芯鳳、劉凱瑤、蕭景陽與余柳婷同學獲頒2023年專業資格課程獎學金；邵佩雯與曾樂瑤同學獲頒2022/23年度香港
會計師公會獎學金

STUDENT ACHIEVEMENTS 學生成就

TIHK Tax Debate Competition 2023
全港大專學生稅務辯論比賽 2023

HSUHK team won the 2nd Runner-up and Best Team 
Spirit Award in the TIHK Tax Debate Competition 2023.

恒大隊伍於全港大專學生稅務辯論比賽2023勇奪季軍
及最具團隊精神獎。

CPA Australia Distinction Award 2022/23
2022/23年度澳洲會計師公會卓越獎

LAI Ho Yi was awarded the CPA Australia Distinction 
Award for the academic year 2022/23 

黎可怡同學獲頒2022/23年度澳洲會計師公會卓越獎。



Accounting Society 會計學會 Accounting Society 會計學會 Residential Colleges 住宿書院 Residential Colleges 住宿書院 

SCHOLARSHIP 獎學金

TEACHING EXCELLENCE 卓越教學

HSUHK is the �rst self-�nanced degree-granting institution in Hong Kong to adopt a full residential college approach. The 
newly established Residential Colleges provide 1,200 places for students to bene�t from the dynamic and inspiring hall life 
education programmes. The themes of the four Residential Colleges are Cultural Diversity, Healthy Living, Community 
Service and Sustainability, which echo the University's “Liberal + Professional” education model.

恒大是全港首間自資院校引入住宿式書院，新落成的學生宿舍提供1,200個宿位，每家書院均設有主題，分別是多元
文化、健康生活、社會服務及持續發展，與恒大獨有的「博雅+ 專業」教育模式互相呼應。 

HSUHK offers a wide range of scholarships and awards to reward and recognise high calibre students with outstanding 
performances in both academic and non-academic aspects, as well as supporting students to broaden their exposure 
to multicultural environment. With the generous support from the government and donors, there are increasing 
scholarship opportunities at HSUHK. In 2022/23 there were more than 600 scholarships and awards, with the total 
value more than HK$ 19 million. Furthermore, our students had obtained the following scholarships in the past: 

恒大提供一系列的獎學金及獎項予學術及非學術範疇成績優異的同學。承蒙政府及多名捐款人的慷慨捐助，在
2022/23 學年恒大共頒發超過 600 項獎學金及獎項，總額超過 1,900 萬港元。此外，本系學生過去亦獲得以下獎學金： 

• HKICPA Scholarships 香港會計師公會獎學金 

• HSBC Hong Kong Scholarship 匯豐銀行香港獎學金

• TIHK CTA Scholarship 香港稅務學會註冊稅務師獎學金 
             

Teaching excellence is a tradition in HSUHK and it is our Department’s priority. Our team is a balanced mix of members 
holding doctoral degrees and professional quali�cations in accounting, chartered secretary and law. To enhance students’ 
learning, the Department has integrated co-curricular initiatives into the curriculum delivery, including guest lectures from 
renowned practitioners, �rm visits and participations in professional competitions. We have excellent connections with the 
profession and other potential employers who offer internship and graduate career opportunities to our students. We also 
highly value academic research that brings cutting-edge knowledge to the classroom.

卓越教學是本校的傳統，更是本系的重點。教學團隊由擁有博士學位和持有會計丶特許秘書及法律專業資格的老師組
成。我們將多項課外活動納入學習歴程，包括邀請知名業內人士舉行客席講座丶企業參觀丶及鼓勵學生參加專業比賽。
教學團隊與業界有良好的連繫，為學生提供實習和就業機會。我們亦重視學術研究，為課堂帶來前瞻知識。

HSUHK JOCKEY CLUB RESIDENTIAL COLLEGES 恒大賽馬會住宿書院



CHEUNG Lok Yiu, Lorraine 張樂瑤
2022 Graduate; Audit Associate at PwC; CPA Australia Distinction awardee
2022畢業生；羅兵咸永道會計師事務所審計助理；澳洲會計師公會卓越獎

During my time at the University, I actively participated in various competitions and 
activities, including serving as a student consultant at the Start-up and SME 
Resource Center. I also gained valuable experience through internships with HLB 
and RSM. These experiences solidi�ed my interest in auditing, and I have 
successfully completed the CPA Australia exams, receiving the CPA Australia 
Distinction Award. I am grateful for the support I received from the Accountancy 
professors, which allowed me to explore diverse opportunities during my study.

在大學期間，我積極參與各種比賽和活動，包括擔任初創企業和中小企業資源
中心的學生顧問。同時，我也通過在HLB和RSM實習中獲得了寶貴的經驗。這
些經歷鞏固了我對審計的興趣，我成功完成了澳洲會計師公會專業考試，並獲
得了澳洲會計師公會卓越獎。我感激恒生大學會計系教授們給予我的支持和鼓
勵，使我能夠探索各種不同的機會。

POON Sheung Fung 潘尚鋒
2020 Graduate; Tax Associate of BDO
2020畢業生；立信德豪會計師事務所稅務助理

During my university years, I obtained numerous opportunities to join different 
competitions. The heartful mentors in the accountancy department provided 
many suggestions and gave me a lot of supports. I also gained internship experi-
ence with their recommendation in the IRD and CPA �rms, which provided me 
with many hands-on experiences.

我在大學時期參加了很多比賽，其間會計學系老師非常用心地給予我很多意見
和支持。我亦獲得學系的推薦到稅務局和會計師事務所實習，讓我能學以致用。 

Outbound Exchange 交流計劃 Community Engagement 社區參與Community Engagement 社區參與

GRADUATE SHARING 畢業生分享 

ENERGETIC CAMPUS LIFE 活力校園



Applicants can submit their applications through The Hang Seng University of Hong Kong Undergraduate Application 
System. For further enquiries, please contact the Registry.
申請者可透過恒大網上入學申請系統申請。如有進一步查詢，請聯絡本校教務處。 

Tel 電話 : 3963 5710  
Website 網頁 : https://admission.hsu.edu.hk
Admission Enquiries 入學查詢 : ugadmission@hsu.edu.hk
Programme Enquiries 課程查詢 : pa@hsu.edu.hk 
Address 地址 : Hang Shin Link, Siu Lek Yuen, Shatin, NT 新界沙田小瀝源行善里

In case of any discrepancy between the English and Chinese versions of the contents of this pamphlet, the English version shall prevail.
本課程簡介內容以英文版本為準，中文譯本僅供參考。

The Hang Seng University of Hong Kong is incorporated in Hong Kong with limited liability by guarantee. 香港恒生大學是一間於香港註冊成立之擔保有限公司。

Information updated as of April 2024. 有關資料更新至 2024 年 4 月。

Bachelor of Business Administration (Honours) in Professional Accountancy is recognised under the Qualifications Framework (QF). 專業會計學工商管理（榮譽）學士課程
QF Level: 5│QR Registration No.: 19/000681/L5│Registration Validity Period: 01/09/2019 to 31/08/2026

Programme Website

Q: Are there any admission interviews?  

A :  Applicants may be invited for the admission interview subject to the number of applicants. Interview may offer 
a chance for applicants to understand more about the profession and the programme.

問：招生程序是否包括入學面試 ? 

答：視乎申請人數，學生或會獲邀參與面試。 面試或有助申請人了解此專業和課程。 

Q: How does a degree in Professional Accountancy differ from other degrees?

A :  BBA-PA nutures students to become professional accountants. Like the professionals in medicine or 
architecture, accountants must pass rigorous professional examinations, abide by ethical standards and gain 
enough practical experience to become quali�ed. The profession has a clear career path with attractive 
remuneration. 

問：專業會計學位與其他學位有何不同？ 

答：BBA-PA培育學生成為專業會計師。與其他的專業領域例如醫療或建築一樣，會計師必須通過嚴格的考試，
遵守道德標準並獲得足夠的實踐經驗，才能取得專業資格。會計專業有清晰明確的事業發展路徑，每次晉
升都有可觀的薪酬增長。 

FREQUENTLY ASKED QUESTIONS 常見問題

ENQUIRIES ON APPLICATION AND ADMISSION 入學申請查詢 


